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Zoals gezegd is Koninklijke Vereni-
ging Stadswerk Nederland vanouds 
actief in het internationale circuit in 

het vakgebied. Zo vond in 1930 een 
internationaal congres in Utrecht plaats 
waar de VDG (Vereniging Directeuren 
Gemeentewerken, een van de voorgangers 
van Stadswerk) nauw bij betrokken was. 
En in 1960 was Nederland een van de 
oprichters van de Federation Internatio-
nale des Ingenieurs Municipaux (FIIM). In 
het eerste bestuur zaten onder meer J. de 
Jong en A. van Walraven, ‘Stadswerkers 
avant la lettre’. Het FIIM is later omge-
doopt tot IFME (International Federation 
of Municipal Engineering). Met ‘Stadswer-
kers’ Piet Paantjens (zie ook de kader-
tekst) en Pieter Wiekeraad als penning-
meester is de vereniging door de jaren 

FutureGreenCity 2024
Stadswerk timmert vanouds ook internationaal aan de weg. 

Dat krijgt een krachtige impuls nu het voorzitterschap van 

de internationale koepelorganisatie IFME is toebedeeld aan 

Sanne Hieltjes, werkzaam bij de gemeente Rotterdam én 

Stadswerk-bestuurslid. Daar hoort ook de organisatie van 

een ‘wereldcongres’ bij, in 2024.

Stadswerk organiseert IFME- en 
WUP-congres in 2024 met partners

THEMA INTERNATIONAAL

heen betrokken gebleven. Sinds een aantal 
jaar voert Stadswerk ook het secretariaat 
van IFME. En sinds kort is er dus een 
Stadswerk-bestuurslid, Sanne Hieltjes, 
voorzitter van IFME. Daarmee komt tevens 
een groots opgezet wereldcongres in 2024 
naar Nederland.

Groots opgezet, organiseren met 
partners
Het IFME-congres wordt ook nog eens ge-
combineerd met een wereldcongres van de 
World Urban Parks Association (WUP), 
waar Stadswerk bij is aangesloten. Het 
wordt kortom een groots event. Reden om 
er ook andere partners bij te betrekken, zo-
dat we het organisatorisch aankunnen en 
Nederlandse professionals optimaal laten 
aanhaken. Branchevereniging VHG (Ko-
ninklijke Vereniging van Hoveniers en 
Groenvoorzieners) doet ook mee; we ope-
reren samen onder vlag van de ‘beweging’ 
Future Green City. En VNG Connect, het 
congresorganisatiebureau van de VNG, is 
betrokken en heeft er duidelijk zin in: ‘Als 
congresorganisatie krijgen wij energie wan-
neer we mensen, kennis en netwerken aan 

elkaar kunnen verbinden. En helemaal als 
het om een thema gaat dat voor veel men-
sen écht een verschil maakt. Iedere dag dat 
je de deur uitstapt, merk je dat verschil als 
je in een groenere en duurzame stad 
woont. We zijn dan ook trots dat we door 
de organisatie van het congres daaraan 
kunnen bijdragen.’ We zoeken nog naar een 
deelnemende gemeente die gaststad wil 
zijn en bij een internationaal publiek van 
professionals in beeld wil komen. 

Het duurt nog even voor het zover is, maar 
de eerste stappen zijn gezet op het gebied 
van planning, organisatie en positionering. 
De ambitie is om in het congres de noodza-
kelijke verbinding tussen de civieltechnische  
en de cultuurtechnische wereld tot stand te 
brengen. In 2018 is daar al de slogan ‘Con-
necting people and sharing information’ 
aan gegeven. In het post-coronatijdperk 
heeft dat nog extra betekenis gekregen: we 
kunnen elkaar weer fysiek ontmoeten op 
een congres! Later dit jaar wordt de 
(hoofd)congreslocatie bekend. In 2023 
volgt de creatief-inhoudelijke uitwerking. 
In het derde kwartaal van 2023 start de call 
for papers en de inhoudelijke programme-
ring. In het eerste en tweede kwartaal van 
2024 start de inschrijving.

Deels fysiek, deels online
Het congres zal een hybride opzet kennen: 
deels fysiek en deels online. We verwach-
ten ruim 500 fysieke deelnemers en 1.000 
tot 1.500 online deelnemers. Voor het on-
line deel wordt een digital twin van het 

We bieden een 
‘experience’ en 
een ‘expedition’
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ERVARINGEN BIJ EERDERE 
IFME-CONGRESSEN VAN 
PIET PAANTJENS
Erg leuk dat Nederland in 2024 gastheer 

is van het IFME wereldcongres! Ik ben 

zelf in het verleden bij verschillende 

IFME-congressen geweest, onder meer 

in de Verenigde Staten, Nieuw Zeeland, 

Schotland, Ierland en Spanje. In 

Maastricht hebben we zelf in 2000 een 

congres georganiseerd.

De IFME had in die tijd beduidend 

minder landen als lid dan nu, een stuk 

of tien denk ik. Een ander opvallend 

verschil in vergelijking met nu is dat de 

kennis van het Engels een stuk minder 

was dan nu, althans in niet-Engelsspre-

kende landen. Er werd wel met tolken 

gewerkt maar de kennisoverdracht liep 

daardoor toch soms wat stroef. 

Niettemin werden er ook toen nuttige 

inzichten opgedaan door de internatio-

nale oriëntatie. Zo kreeg ik te horen 

over het stedelijk hitte-eilandeffect 

toen dat in Nederland nog nauwelijks 

bekend was.

congres gemaakt. En ook helemaal van 
deze tijd: er is veel ruimte voor het delen 
van praktijkervaringen en bezoek op loca-
tie om dingen in het echt te kunnen erva-
ren. We willen geen mensen uit alle delen 
van de wereld laten komen om hier hoofd-
zakelijk naar Powerpoint-presentaties te 
komen kijken. We bieden een ‘experience’ 
en een ‘expedition’.

Het programma zal zich gaan richten op 
de verbinding van de werelden van de 
IFME en WUP vanuit de overtuiging dat de 
groene gezonde leefomgeving, ofwel een 

Future Green City, alleen tot stand kan 
worden gebracht door samenwerking van 
civiel- en cultuurtechnici. Daarbij worden 
uiteraard de meest actuele ontwikkelingen 
uit binnen- en buitenland meegenomen. 
Laten we hopen dat hiermee waardevolle 
internationale contacten worden gelegd 
en dat er slimme ideeën uit andere landen 
in beeld komen voor uitdagingen die hier 
spelen. Want nu de thema’s steeds vaker in 
meerdere landen spelen - denk alleen al 
aan klimaatadaptatie en vergroening van 
steden - kun je de oplossingen hiervoor 
ook steeds vaker over de grens vinden. 

Groen rond Rotterdam Centraal. (foto: Unsplash/Jurriaan)
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